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Moise (PATRES): În acest weekend am oprit parcurile | Producatorii de energie din

surse regenerabile ar fi platit daca injectau energie în retea

Producatorii de energie din surse regenerabile au oprit duminica productia dupa ce preturile au ajuns

negative si ar fi platit daca injectau energie în retea, a afirmat, joi, Martin Moise, prim-vicepresedinte

PATRES.

"Atunci când proiectati un parc solar sau eolian obligatoriu puneti stocare în acel parc. Din pacate, în acest

weekend am avut un moment extraordinar de trist, care, din punctul meu de vedere, s-a si întâmplat mult prea

repede. Am ajuns în situatia în care am oprit parcurile duminica. Cum pretul a fost negativ, notificarea facuta în

piata de catre operatori a fost zero. Practic, toata energia produsa de parcurile pe care noi le operam ar fi ajuns în

piata de echilibrare, respectiv dezechilibru pozitiv. Ori cum a spus foarte bine si domnul Ivan (Virgiliu Ivan,

directorul DEN CNTEE Transelectrica n.r.), pretul pentru dezechilibru pozitiv a ajuns pâna la minus 2.000 euro.

Deci, practic, daca am fi produs în acele ore am fi platit 2.000 euro pe fiecare megawatt-ora pe care l-am fi injectat

în retea", a declarat Martin Moise, la editia a II-a a Solar Energy Bucharest Summit.

De asemenea, el a mentionat ca în România exista o impredictibilitate legislativa extraordinara, anul trecut având

loc 17 modificari pe legislatia primara, care au un impact în continuare asupra investitiilor.

"Acum aproape 10 ani, în 2014, atmosfera era foarte trista. Investitiile facute în primul val în regenerabil erau în

pragul falimentului. Statul, dupa ce a promis ceva, nu s-a mai tinut de cuvânt si investitorii atunci au intrat în

disperare. Iata ca au trecut 10 ani, lucrurile între timp s-au mai corectat, a fost foarte greu, a fost o lupta continua

cu statul, care în permanenta a simtit nevoia sa tot umble la legislatie. Între timp, o parte din investitii s-au

amortizat, însa unele înca nu. Şi spun atunci când ne gândim la investitii noi trebuie sa nu le uitam pe cele vechi.

În continuare avem o impredictibilitate legislativa extraordinara. Anul trecut, cred ca aveam undeva la 17

modificari pe legislatia primara, care evident, au un impact în continuare asupra investitiilor. Şi aici as vrea sa

punctez un singur lucru. Noi, în continuare în România, supra-impozitam pierderea. În calculul de supraimpozitare

nu sunt recunoscute cheltuielile pentru profilare, iar cheltuielile cu dezechilibrele sunt recunoscute doar în limita a

5%", a spus Martin Moise.
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